
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA  DEL PLE DE 15 DE DESEMBRE DE 
2020

Identificació de la sessió:

• Caràcter: extraordinari 
• Data: 15 de desembre de 2020
• Inici: 14:30
• Finalització: 
• Lloc: Sala de Sessions de l’Ajuntament de Sóller
• Convocatòria: primera i única

Assistents (17)

Batle – President    
Carlos Simarro Vicens

Tinents de Batle
1r Tinent de Batle: Sr. Carlos Darder Rosell
2a Tinenta de Batle: Sra. Maria del Mar Castañer Lozano
3a  Tinenta de Batle: Sra. Catalina Maria Pomar Catany
4t Tinent de Batle: Sr. Sebastián Luís Aguiló Roig
5e  Tinent de Batle: Sr. Joan Ruiz Mesquida 

Regidors: 
Miguel Nadal Vaquer
Andrea Pomar Capó
Laura Celià Gelabert
Gregori Josep Mayol Duran 
Joan Carles Simó Artero
Elvira Assumpta Arbona Cortés 
Jaume Mateu Lladó 
Maria de la Cruz Enseñat Alemany 
Maria del Mar Pérez Romero 
Catalina Maria Pizá Plaza 
Jaume Bestard Matas 
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Secretària:
Rosa Ripoll Coll 

Constatada l’existència de quòrum legal, el Sr. Batle President obre la sessió.

Ordre del dia:

1.-  Presa de possessió del Sr. Gabriel Suau Otero com a regidor de l'Ajuntament de Sóller, 
en substitució i per renúncia del Sr. Gregori Josep Mayol. Expedient 6680/2020.
2.-  Donar  compte  de  l’abandó  del  Sr.  Sebastià  Aguiló  del  Grup  Municipal  Ciutadans, 
quedant com a Regidor no adscrit. Expedient 7942/2020.
3.-  Aprovació del Pla d'Acció per l'Energia Sostenible i el Clima (PAESC) del municipi de 
Sóller. Expedient 4959/2019.
4.-  Modificació de l’Ordenança General de Recaptació de tributs. Resolució de l’al·legació 
presentada i proposta d’acord definitiu. Expedient 5765/2019.
5.-  Modificació  de  l’Ordenança  Fiscal  reguladora  de  l’Impost  sobre  béns  immobles. 
Resolució d’al·legació presentada i proposta d’acord definitiu. Expedient 6410/2020. Sisè.- 
Reconeixement extrajudicial de crèdits. Expedient 8043/2020.

Primer.- Presa de possessió del Sr. Gabriel Suau Otero com a regidor de l'Ajuntament 
de  Sóller,  en  substitució  i  per  renúncia  del  Sr.  Gregori  Josep  Mayol.  Expedient 
6680/2020.

La secretaria llegeix la proposta consistent en la presa de possessió del Sr. Biel Suau. 

El Batle President dóna la paraula a 

PRIMER.-  Acceptar la presa de possessió del  Sr.  Gabriel  Suau Otero com a regidor de 
l'ajuntament de Sóller, en substitució i per renúncia del Sr. Gregori Josep Mayol.

El Batle passa a demanar si:
Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor complir fidelment les obligacions del càrrec de regidor de  
l'ajuntament de Sóller amb lleialtat al Rei, i guardar i fer guardar la Constitució, com a norma fonamental de  
l'Estat?

Regidor (Gabriel Suau) Sí, [juro] [prometo] …. 

El batle diu: queda possessionat a l'esmentat lloc i en l'exercici dels seus drets i assumpció les obligacions  
inherents al mateix.

_

Llegida la proposta d’acord per part de la secretària, el Batle President dóna la paraula a la 
regidora  d’hisenda,  la  Sra.  Andrea  Pomar  qui  explica  que  a  la  comissió  informativa 
corresponent es va argumentar la desestimació de les al·legacions i vol remarcar una sèrie 
de punts de cara a l’aprovació definitiva dels pressuposts. En primer lloc, i pel que fa a 
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l’al·legació consistent en que s’haurien de refer de nou, la regidora diu que no es considera 
que s’hagi de procedir d’aquesta manera, sinó que s’han de duu endavant els pressuposts 
aprovats inicialment i argumenta que es necessari augmentar les partides del capítol sisè i 
poder executar les inversions i que també s’ha de fer front al pagament de l’extrajudicial 
perquè computen al pagament mig als proveïdors. D’altra banda, diu que es necessari com a 
passa prèvia per poder destinar el 20% del romanent als serveis socials. 

Intervé la Sra. Pizá i diu que els pressuposts no són reals i que no s’ajusten a la situació  
actual que viu el municipi a rel de la pandèmia, que son necessàries inversions socials i 
econòmiques.  Diu  la  portaveu  d’Unidas  Podemos  que  s’ha  argumentat  per  part  de  la 
regidora que no s’han admès les al·legacions per motius tècnics, si bé la Sra. Pizá considera 
que es podrien admetre si hi hagués voluntat política. 

Pren la paraula la regidora de Mes, la Sra. Laura Celià i diu que els hi ha sorprès  l’informe 
tècnic dels serveis econòmics atès que considera que la desestimació de les al·legacions 
s’hauria d’haver basat més bé en criteris econòmics i no tant jurídic. Opina la Sra. Celià 
que com ha dit la Sra. Piza, si hi hagués hagut voluntat política de debatre les esmenes 
s’hauria pogut fer i que s’han excusat en criteris que són legals però que en la seva opinió 
no són lògics perquè eviten que hi hagi un debat.  D’altra banda, considera greu duu a 
aprovació un pressupost sense haver tancat els comptes de l’any anterior, també per poder 
destinar el 20% del romanent o per fer inversions sostenibles. També vol aclarir que s’han 
presentat les esmenes amb voluntat constructiva, per poder debatre i votar al plenari sobre 
una partida específica per al centre de dia, per iniciar la reforma del mercat municipal,  
sobre la millora dels parcs infantils, per contractar un agent de desenvolupament local o 
preveure l’ampliació de la biblioteca. 

El Sr. Mateu intervé i diu que s’ha reclamat crear una taula de feina per poder fer front de 
manera conjunta a la crisi. El regidor del PSOE exposa que s’han posat propostes damunt 
la taula i que al final no són escoltades i que qui hi perd és el poble. El Sr. Jaume Mateu diu 
que la voluntat de debatre és zero vist com s’ha tancat l’expedient d’aprovació definitiva i 
com s’ha donat un carpetada a les propostes de l’oposició. El portaveu exposa que el món a 
rel de la pandèmia ha canviat entre l’aprovació inicial del pressupost i la definitiva i que 
l’equip de govern no ha fet cap canvi. El Sr. Mateu opina que les necessitats són diferents i  
que la resposta que s’ha de donar per part de les institucions també ha de ser diferent.  Diu 
que els pressuposts no són realistes perquè no es realitzaran els ingressos previstos i per 
tant les despeses no seran tampoc les mateixes. Finalment, explica que s’ha demanat fer un 
pla de recuperació per Sóller amb mesures sobre com enfocar les inversions per fer obra 
pública, atorgar subvencions o per reforçar serveis socials. Diu que insistiran amb les seves 
propostes i que representen a una part del poble de Sóller que es mereix ser escoltada i que 
no és molt demanar deixar de banda actituds partidistes i sumar tots pel bé del poble. 

Pren la paraula el Sr. Jaume Bestard i diu que els pressuposts són els que són i que l’equip 
de govern defensa un altra model de gestió. Explica que s’aprova un determinat pressupost 
i que es duran a terme les modificacions que siguin necessàries. 

El Sr. Aguiló diu que refer un pressupost és absurd, perquè és veritat que les coses han 
canviat però que no han acabat de canviar i que la situació és molt incerta, que el model pel 
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que s’ha apostat de mantenir el pressupost aprovat i posteriorment fer les modificacions de 
crèdits que siguin necessàries segons com es desenvolupi la situació, és el més correcte. 

Pren la paraula el Sr. Carlos Darder qui diu mostrar-se trist pel fet de llegir a la premsa que  
l’oposició ha manifestat que l’Ajuntament no està destinant recursos a serveis socials, quan 
la realitat  és diferent,  i  que s’està a l’expectativa i  es passarà la  consignació  de certes 
regidories per destinar-les a serveis socials. Segons el regidor de serveis socials també s’ha 
dut a terme la contractació de personal per reforçar la plantilla d’aquest departament. Es 
mostra molt  content i orgullós per la feina feta per part de l’equip de govern durant la 
pandèmia. 

Intervé la Sra. Andrea Pomar vol comentar que la propera vegada que es vulguin presentar 
al·legacions per motius formals convendria presentar-ho com una un única al·legació amb 
diferent punts, sinó es retarda tot molt. Pel que fa a la necessitat de tenir tancat el 2019 per 
sabre el crèdit disponible per a duu a terme inversions sostenibles, vol aclarir que encara no 
s’ha obert aquesta possibilitat a nivell estatal. Respecte a la intervenció del PSOE, la Sra. 
Pomar respon que el poble té una necessitat que s’ha de cobrir amb el pressuposts i que es 
necessari tenir un pressupost, que refer-lo es molt complicat i que es faran a posteriori les 
modificacions que facin falta. 

Passats a votació, el resultat de la mateixa és el següent, la Corporació amb 9 vots a favor i 
8 vots en contra, aprova: 

Primer.- Desestimar els escrits d'al·legacions presentats per:

RECLAMACIONS INTERESSAT

RECLAMACIÓ 1 SR. JAUME MATEU LLADÓ EN NOM 
DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

RECLAMACIÓ 2 SRA. CATALINA MARIA PIZÀ PLAZA 
EN  NOM  DELS  GRUPS  MES,  PSIB  I 
UNIDES PODEM

RECLAMACIÓ 3 SRA. LAURA CELIÀ GELABERT

RECLAMACIÓ 4 SRA. LAURA CELIÀ GELABERT

RECLAMACIÓ 5 SRA. LAURA CELIÀ GELABERT

RECLAMACIÓ 6 SR. GREGORI MAYOL DURAN

RECLAMACIÓ 7 SR. GREGORI MAYOL DURAN

RECLAMACIÓ 8 SR. GREGORI MAYOL DURAN

RECLAMACIÓ 9 SR. JOAN CARLES SIMÓ ARTERO

RECLAMACIÓ 10 SR. JOAN CARLES SIMÓ ARTERO

RECLAMACIÓ 11 SR. JOAN CARLES SIMÓ ARTERO
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L'esmentada desestimació ve fonamentada en els informes que consten en l'expedient, en 
els que es posa de manifest que les al-legacions presentades no encaixen dins els supòsits 
prevists a la Llei d’hisendes Locals, essent tassades les reclamacions contra el pressupost, i 
en conseqüència no poden ser admeses a tràmit.

Segon.-  Aprovar  definitivament  el  Pressupost  General  de  l'Ajuntament  de  Sóller 
corresponent a l'exercici 2020 i publicar l'aprovació definitiva en el BOIB, el resum per 
capítols del mateix tal i com estableix l'article 150.3 de la Llei 39/88 Reguladora de les 
Hisendes Locals.

Quan són les 11:17, el Batle President aixeca la sessió, de la qual com a secretària estenc 
aquesta acta. 
 

Vist i plau                                                                                               La secretària 

El Batle-President 

Carlos Simarro                                                                                      Rosa Ripoll Coll 

Que es doni compliment al que s’ha acordat. 
Sóller, 

El batle                                                                     Davant meu 

Carlos Simarro Vicens                                              La secretària 

S’ha donat compte al Ple, a la sessió ordinària de dia  10 de novembre de 2020
i s’aprova per

La secretària.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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